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	FINAL SUMMARY (English)



	1. Title of Project:  Identification of mutations in FLT3 gene in patients with acute myeloid leukemia in Saudi Arabia

	2 Principal Investigator:  Dr Mamdooh Gari

	3. Name of the College:  Faculty of Applied Medical Sciences

	4. Name of the Department:  Medical Technology

	The acute leukaemias are defined as malignancies of immature hematopoietic cells and are divided into two main groups: acute myeloid leukemia (AML) and acute lymphoblastic leukemia (ALL).  By definition AML has >30% blast cells in the bone marrow, although in patients with a high level of circulating white blood cells (e.g. >50(109/L), the diagnosis is self-evident from the peripheral blood. Several studies suggest that mutations in hematopoietic growth factor (HGF) receptors in myeloid leukemia may lead to activation of the receptor in the absence of specific ligand.  Leukemogenesis is believed to result from a multi-step process while may include gene activation and/or inactivation associated with deregulated gene expression, gene rearrangements, and/or point mutations. Receptor Tyrosine kinases (RTK) are a group HGF receptors. FLT3 proto-oncogene (fms-like tyrosine kinase), is a member of the class III RTK family that is a member of the same family as PDGF, c-fms and c-kit. FLT3 and its ligand play an important role in the early events of hematopoietic stem cell proliferation and differentiation. The main aim of this project is to determine the frequency of the FLT3 proto-oncogene mutations in acute myeloid leukemia (AML) patients in Saudi Arabia. 


ملخص تقرير نهائي  ( عربي )

	1-  عنوان البحث : التعرف على الطفرات الجينية في FLT3 جين في مرضى سرطان الدم في المملكة العربية السعودية

	2 – الباحث الرئيسي : د/ممدوح بن عبد الله محمود قاري

	3- أسم الكلية : العلو الطبية التطبـيـقيـة

	4- أسم القسم : تقنية المختبرات الطيبة

	ابيضاض الدم (اللوكيميا) ممكن تعريفه بأنه خلاياالدم البضاء السرطانيه الغير ناضجه في نخاع العظام.  وهذا المرض الحاد من اللوكيميا ممكن تقسيمه الي نوعين رئيسين وهما مرض اللوكيميا الحاد في الخلايا المحببه (ميولويد لوكيميا) و اللوكيميا الحاد في الخلايا الغير محببه (ليمفويد لوكيميا).  الميولويد لوكيميا الحاد ينقسم الي ثمانية مجموعات من M0-M7 .  و هذا النوع من من الامراض السرطانيه الذي يمكن تشخيصه بسهوله حسب وجود الخلايا الغير ناضجه بنسبة اكثر من 30 % في نخاع العظام ومن ثم في الدم.

هنالك بعض البحوث تؤكد أن الطفرات الجينيه التي تحدث في بعض المستقبلات الخلوية الموجودة في الخلايا الجذعية في نخاع العظام لمرضى سرطان الدم أن لها دوراً مهماً في تطور المرض. ومن ضمن هذه المستقبلات الخلوية المستقبل FLT3 وهو عبارة عن مستقبل التايروسين كاينيز (Receptor Tyrosine kinases) وهو من الفئة رقم 3 التابعة لتلك المستقبلات. وهذه الفئة من المستقبلات لها دور هام نمو وتكاثر الخلايا الجذعية في نخاع العظام وعلى هذا الاساس أي طفرات جينية تحدث في الجين المسؤل عن المستقبل FLT3 قد تؤدي الي حدوث خلل في نمو تلك الخلايا الجذعية مما يؤدي الي حدوث تطورات في المرض.  ولا توجد أي دراسات في هذه البلاد  حتى الان لدراسة ذلك الموضوع. ومن هذا المنطلق فان الهدف الاساسي من هذا البحث هو التعرف على جميع الطفرات الجينية في الجين الخاص للمسقبلFLT3 في مرضى سرطان الدم في المملكة العربية السعودية ومقارنة تلك الطفرات مع تطورات المرض وبالتالي التشخيص الدقيق للمرض حتى يتسنى للاطباء تشخيص و معالجة المرض بصوره عالية الدقه.  وأخيرا حساب نسبة تواجد هذه الطفره الجينيه في جميع المرضى المصابين في مملكتنا الغاليه.
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